
 

Folketingsspørgsmål i henhold til forretningsordenens § 20 13. februar 2006 

 

Spørgsmål S 2498 af Morten Messerschmidt (DF): 

 

”Hvordan ser ministeren på, at Kommissionen vil forøge udgifterne og mener ministeren, at pen-

gene skal komme fra selve budgettet eller via større bidrag fra medlemsstaterne?” 

   

Svar: 

Regeringen støtter det kompromis, som blev indgået på Det Europæiske Råd den 

15.-16. december 2005. Kompromiset henviser indledningsvist bl.a. til, at reglerne 

i den eksisterende aftale har fungeret tilfredsstillede samt at en aftale med Kom-

missionen og Parlamentet skal tillade en grad af fleksibilitet, der er nødvendig for 

at sikre en tilfredsstillende balance mellem budgetdisciplin og en effektiv ressour-

ceallokering. Det Europæiske Råd noterer sig samtidig, at Kommissionen vil fore-

slå at øge de finansielle rammers fleksibilitet.  

 

Forslaget til nyt fleksibilitetsinstrument på årligt op til 700 mio. euro, som spørge-

ren henviser til i sin begrundelse, er udformet således, at der vil være tale om ud-

gifter ud over de almindelige udgiftsrammer, som det også er tilfældet med det 

nuværende fleksibilitetsinstrument, der udgør 200 mio. euro pr. år. I tilfælde af at 

fleksibilitetsinstrumentet bringes i anvendelse, skal det finansieres via yderligere 

indtægter til EU's budget, som primært finansieres af medlemsstaterne.  

 

Regeringen er på den baggrund som udgangspunkt imod at udbygge omfanget af 

fleksibilitetsinstrumentet.  
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